
  
 
    P R O T O K Ó Ł Nr XLVIII/10 
 
   Z przebiegu XVLVII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
   Z dnia 4 sierpnia 2010 roku  
 
 
    Obrady rozpoczęły się o godz.  11-tej w Sali widowiskowej  

 w Dolsku. 
W Sesji udział wzięło 11 radnych / lista obecności stanowi zał. nr 1 do 
protokołu . 
 
W Obradach uczestniczyli równieŜ 
1.Burmikstrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
2.Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk Zurczak  
3.Skarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak  
4.Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy , 
5.Radny Powiatowy Jan Chojnacki. 
 
 
 Ad.1  Otwarcie XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył  obrady  
XLVIII Sesji Rady Miasta i Gminy i powitał obecnych na Sali radnych 
oraz przybyłych gości . 
Na podstawie  listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 11 
radnych  wobec czego Rada jest władna do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek 
obrad Sesji z zapytaniem czy ktoś z radnych  albo Pan Burmistrz 
wnoszą o poszerzenie porządku obrad Sesji . 
Głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
,który poprosił o poszerzenie porządku obrad Sesji o podjęcie 3 uchwał, 
które dot. sprzedaŜy  działki wraz z starym budynkiem remizy 
straŜackiej w Ostrowiecznie  oraz  bardzo małych działek 
przylegających do posesji teŜ w Ostrowiecznie . 
Jest równieŜ prośba o podjęcie nowej uchwały w sprawie warunków  
udzielania bonifikaty  i ustalania stawek procentowych od ceny 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych . 
Uchwała taka juz została podjęta w dniu 29 czerwca tego roku  jednak 
zmieniły się przepisy i uchwała ta musi być ogłoszona  w dzienniku 
Urzędowym a takiego zapisu w poprzedniej uchwale nie było . 
stąd  prośba o ujęcie tej uchwały do programu Sesji  
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski .poddał  nowy  
porządek obrad Sesji pod głosowanie . 
Radni11 glosami zatwierdzili proponowany porządek obrad Sesji . 
 



  Ad.2. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji Rady 
Miasta i Gminy . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos 
stwierdził, Ŝe protokół taki został sporządzony w terminie i był 
wyłoŜony  do wglądu w Biurze Rady . 
Protokół został zatwierdzony bez zastrzeŜeń. 
 

Ad.3. Informacja  Burmistrza Miasta  i Gminy z 
działalności międzysesyjnej  

 
Informacja z działalności międzysesyjnej  została przedłoŜona przez 
Pana Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk Henryka Litka / informacja 
stanowi zał. nr 3 do protokołu . 
Do przedłoŜonej informacji radni nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń i 
zapytań . 
 
 Ad.4. Wręczenie Odznaki Pamiątkowej za zasługi dla Miasta 
i Gminy Dolsk  
 
Glos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
,który przedstawił krótkie uzasadnienie  osoby która otrzyma to 
odznakę a dotyczy to Pana Kajetana Pyrzyńskiego – Rada w tej 
sprawie wyraziła swoja opinię na poprzedniej Sesji w dniu 29 czerwca 
2010 roku . 
Stąd tez  poprosiliśmy Pana Kajetana Pyrzyńskiego na dzisiejsze 
obrady Sesji aŜeby uroczyście  wręczyć to odznaczenie . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poprosił Pana 
Pyrzyskiego a następnie wraz z Burmistrzem dokonano wręczenia tej 
odznaki Pamiątkowej . 
Radni pogratulowali przyznania tej odznaki Panu Pyrzyńskiemu . 
Następnie głos zabrał Pan Kajetan Pyrzyński, który  w sposób 
szczególny /wierszem / podziękował  za to wyróŜnienie . 
/ podziękowanie stanowi zał. nr 4 do protokołu /. 
 
 Ad.5 Podjęcie uchwał w sprawach : 
 a/ zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu miasta i gminy na 
2010 rok . 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak ,która  
w uzasadnieniu powiedziała ,Ŝe zwiększa się planowane dochody o 
kwotę 1.452.254  i planowane dochody obejmują w szczególności 
dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych  
Równocześnie o taką samą kwotę tj. 1.452.254,-zł  zwiększa się  
planowane  z przeznaczeniem na budowę kanalizacji Drzonek 
Wieszczyczyn  są to środki pochodzące z budŜetu Unii Europejskiej  
Zwiększa się planowane wydatki inwestycyjne na budowę drogi 
gminnej Śremskie Przedmieście o kwotę e  141.455,-zł  
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań 
Wobec czego Przewodniczący  Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt t uchwały pod głosowanie . 



Uchwała Nr XLVIII/309/10 została zatwierdzona 11 glosami i 
stanowi zał. nr 5 do protokołu . 
 

b/emisji obligacji komunalnych  
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta 
 i Gminy ,która w uzasadnieniu  powiedziała  ,Ŝe jednostki 
samorządu terytorialnego mogą emitować obligacje komunalne za 
sfinansowanie planowanego deficytu  
Ze względu Ŝe w budŜecie gminy Dolsk brak jest własnych środków na 
pokrycie kosztów zaplanowanych inwestycji powoduje  to iŜ emisja 
obligacji komunalnych jest konieczna . 
Proponuje się wyemitowanie obligacji na kwotę  1.890.000,-zl  
Obligacje zostaną wyemitowane w 6 seriach w roku 2010 i o obejmą 
obligacje 1 roczne 2.letnie.3 letnie .8 letnie .9 letnie i 20 letnie  
Obligacje zostaną wykupione z dochodów budŜetu Miasta i Gminy 
Dolsk pochodzących z podatków i opłat lokalnych  
Radny Kazimierz Pepliński – jakie jest oprocentowanie tych obligacji  
Skarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak – oprocentowanie 
podobne jak przy kredycie ,jednak jest tu pewna korzyść gdyŜ odsetki 
płacimy  raz w roku tak ,Ŝe tym funduszami moŜemy dysponować cały 
rok . 
 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt 
uchwały pod glosowanie . 
Uchwała nr XLVIII/310/10 została zatwierdzona 11 glosami i 
stanowi zał. nr 6 do protokołu . 
 

c/zmieniająca uchwałę  w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budŜetowej  Miasta i Gminy Dolsk . 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy ,która wyjaśniła, Ŝe taka uchwała została juŜ podjęta w 
dniu 
29 czerwca 2010 roku jednak Regionalna Izba Obrachunkowa w 
Poznaniu wskazała na pewne błędy pisarskie w tej uchwale i w związku 
z tym projekt tej uchwały usuwa wszystkie  te błędy . 
Radni do przedłoŜonego projektu dot. tych poprawek nie wnieśli 
Ŝadnych zapytań . 
Wobec czego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała Nr XLVIII/311/10 została zatwierdzona 11 głosami i 
stanowi zał.. nr 7 do protokołu .  
 
 
 d/zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Dolsk za I 
półrocze  danego roku budŜetowego . 
 



Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
Miasta i Gminy ,która w uzasadnieniu po podjęcia uchwały 
powiedziała Ŝe w związku z tym  ,Ŝe tak w poprzednim przypadku taka 
uchwała teŜ została podjęta w dniu 29 czerwca  jednak teŜ zawierała 
błędy  pisarskie proponuje się podjęcie w tym zakresie nowej uchwały i 
w związku z tym przedkładamy Wysokiej Radzie projekt tej uchwały . 
Radni do przedłoŜonego projektu nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
poddał projekt uchwały pod głosowanie . 
Uchwała Nr XLVIII/312/10 została zatwierdzona 11 glosami i 
stanowi zał. nr 8 do protokołu . 
 
 e/zbycia nieruchomości zabudowanej połoŜonej  w 
Ostrowiecznie w drodze przetargu ustnego nieograniczonego . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk Zurczak Z-ca 
Burmistrza ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe  z działki nr 141/1  
połoŜonej  w Ostrowiecznie została wydzielona działka o pow. 0.2481 
ha  pod budynkiem nieczynnej remizy straŜackiej  
Ze względu na zaplanowane dochody w budŜecie na rok 2010 
przeznacza się ta działkę do sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego .Dla działki została wydana decyzja o warunkach 
zabudowy ,która ustala zmianę sposobu uŜytkowania budynku 
nieczynnej remizy straŜackiej na budynek mieszkalny jednorodzinny . 
Podjęcie uchwały pozwoli na uruchomienie procedury sprzedaŜy  
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  – był odpowiedni podział 
tej działki ,gdzie jedna cześć została wydzielona na przystanek 
autobusowy ,natomiast  trzecia cześć jest w tej chwili w dzierŜawie . 
Radny  Roman Drews  - czy to wszystko jest uzgodnione z Radą 
Sołecka i mieszkańcami . 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk  –tak wszystko jest po 
konsultacjach  był okres ,Ŝe nie chcieli sprzedaŜy a teraz są za 
sprzedaŜą . 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  
poddał projekt uchwały pod glosowanie . 
Uchwała Nr  XLVIII/313/10 została zatwierdzona  11 głosami i 
stanowi zał. nr 9 do protokołu  
 
 
 
 f/ zbycia nieruchomości połoŜonej w Ostrowiecznie w drodze 
bezprzetargowej . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk Zurczak Z-ca 
Burmistrza ,która w uzasadnieniu powiedziała ,Ŝe właściciele działek 
nr 65,66 i 67 połoŜonych w Ostrowiecznie w obrębie ewidencyjnym 
gruntów  Ostrowieczno złoŜyli i wniosek o umoŜliwienie  nabycia 
nieruchomości .Działki zbywane są w celu powiększenia sąsiedniej 
nieruchomości i poprawienia warunków zagospodarowania 



nieruchomości które nie posiadają bezpośredniego dostępu do drogi 
publicznej powiatowej . 
Wobec powyŜszego podjęcie uchwały o sprzedaŜy w/wym działek w 
drodze bezprzetargowej na rzecz właścicieli działek jest uzasadniona 
Działki te są połoŜone  obok nieruchomości  Pana Waldemara 
Wrotyńskiego . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały 
pod głosowanie  
Uchwała Nr XLVIII/314/10 została zatwierdzona 11 głosami i 
stanowi  
Zał. nr 10 do protokołu . 
 
 
 g/warunków udzielania bonifikaty i ustalania stawek 
procentowych od ceny sprzedaŜy lokali mieszkalnych . 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana  Lenarczyk Zurczak  
Z-ca Burmistrza ,która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe  uchwała juz 
została podjęta  w dniu 29 czerwca 2010 jednakŜe nie było tam zapisu 
,Ŝe uchwała podlega ogłoszeniu stad konieczność podjęcia takiej 
samem uchwały tylko z tym zapisem . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały 
pod glosowanie  
Uchwała Nr XLVIII/315/10 została zatwierdzona 11 głosami i 
stanowi zał. nr 11 do protokołu . 
 
 
 Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radny Jacek Woroch – czy w tym roku będzie robiony deptak – 
zejście na osiedle Jaskółki – miał być ogłoszony przetarg  jednak na 
BIP  nie ma takiego ogłoszenia . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  - tak w tej chwili nie jest jeszcze 
ogłoszony przetarg – czekamy na pozwolenie ze Starostwa i zadanie 
ruszy z miejsca . 
Radny Stanisław Porzucek – czy nie moŜna by było pomyśleć o 
ograniczeniu prędkości na ul. Lipowej w Mszczyczynie  
MłodzieŜ jezdzi tam tak szybko ,Ŝe stwarza zagroŜenie szczególnie dla 
dzieci  
Druga sprawa poruszona przez Pana radnego Porzucka  to wycięcie 
krzewów na drodze do Mszczyczyna i wyczyszczenie rowów w samym 
Mszczyczynie  aŜeby nie doszło do podtopień. 
Radny Roman Drews – czy Pan Burmistrz ma wiadomości  kiedy ruszy 
budowa drogi 434 . 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG Dolsk Henryk Litk a  
- odnośnie budowy drogi 434  - jest to przetargu – do przetargu stanęło 
7 firm i w m-cu  wrześniu ma być podpisana umowa na wykonanie tej 
budowy . 
JeŜeli chodzi o dokonanie wycinki krzewów w Mszczyczynie to 
będziemy w tej sprawie rozmawiać z Powiatem. 



Radny Kazimierz Pepliński  Pan Burmistrz mówił tu duŜo o 
opóznieniach dot. przekazywania funduszy unijnych czy ich Ŝaden 
termin nie obowiązuje . 
DuŜo się słyszy o tych funduszach  a tu takie opóŜnienia . 
Druga sprawa poruszona przez Pana radnego Peplińskiego  to czy w 
Wieszczyczynie będą budowane wiatraki są osoby tym bardzo 
zainteresowane .- na tym wieś by zyskała byłyby robione drogi do pól. 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – w Wiesczyczynie sytuacja się 
zmieniła radykalnie  mammy w tej chwili odpowiedz z Ministerstwa 
Infrastruktury ,ze nie ma moŜliwości budowania wiatraków w takiej 
strefie gdzie nie  ma studium zagospodarowania przestrzennego  
Taka sytuacja jest w Wieszczyczynie  i tylko przy zmianie tego planu 
tam to moŜe być budowane .  
Innej moŜliwości nie ma . 
My mamy  wobec tego tylko 2 miejsca na budowę  w okolicach 
Pokrzywnicy Mszczyczyna Małachowa i Księginek . 
Nie ma  mowy o budowie wiatraków w innej miejscowości . 
Jak się nie zmieni studium to w innych miejscowościach wiatraki nie 
staną 
Radny Kazimierz Pepliński – kto moŜe wystąpić o zmianę tego 
studium  
Burmistrz MiG Henryk Litka  
MoŜe o to wystąpić inwestor  albo mieszkańcy danej wioski . 
Radny Stanisław Porzucek – wiemy ,Ŝe przy załatwianiu tych umów 
pomiędzy wykonawca a rolnikiem jest duŜo formalności czy Urząd 
będzie w tym pomagał .  
Burmistrz MiG Henryk Litka  – nie w tej kwestii Urząd nie będzie 
brał udziału to jest tylko sprawa pomiędzy inwestorem a rolnikiem my 
nie jesteśmy tu stroną. 
Radny Roman Drews – w Kotowie firma Mróz postawiła wieŜę  czy 
to było z kimś uzgodnione i czy maja na to pozwolenie . 
Burmistrz MiG Henryk Litka   - o tej sprawie dowiedziałem się 
dzisiaj  i odpowiedzi udzielę na następnej Sesji. 
Radny Hieronim Szczepaniak  - trzeba by dać sprostowanie do gazety 
gdyŜ wiemy ,ze kaŜda wieś dała dary dla powodzian na przykładzie 
Drzonku mogę powiedzieć ,Ŝe to było kilka ton  a w prasie napisano ,Ŝe 
cała gmina dała 3.5 tony  zboŜa . 
Mieszkańcy Drzonku  pytają się radnego co z  tym zostało zrobione  
przecieŜ oni sami tyle dali  
Burmistrz MiG Henryk Litka  – rozumiem rozŜalenie pana radnego 
ale wiemy jak prasa pisze , wypada  mi ty tylko przeprosić wszystkich  
którzy zostali wprowadzenie w błąd  ,gdyŜ to  co zostało zebrane to 
powodzianie otrzymali  
 

 
 
 
Ad.7 Wolne glosy i wnioski  

W punkcie tym nie zabrano głosu  
 



AD.8 Zakończenie obrad Sesji  
 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski .,który 
podziękował wszystkim za udział w Sesji i zakończył obrady XLVIII 
Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
 
 
Protokolant     Przewodniczący Rady 
Stefania Gagat    Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


